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IZVJEŠĆE O RADU 2015. G.

Izvješće o radu je sažetak ostvarenja Programa rada uvjetovano ostvarenjem Financijskog 
plana. Financijski plan se temelji na stalnim i promjenjivim izvorima prihoda iz proteklih 
godina korigiran za mogući porast režijskih troškova. Izostankom stalnih izvora prihoda gubi 
se realnost Financijskog plana, a time i balans ili ravnoteža u poslovanju, podbačaj u odnosu 
na zacrtani Program rada.

U skladu sa Statutom, radom Udruge slijepih Požeško -  slavonske županije 2015. godine 
upravljao je Izvršni odbor koji je nakon registracije novog statuta, a zbog usklađivanja sa 
novim Zakonom o udrugama preimenovan u Upravni odbor. Tijekom 2015. godine Upravni 
odbor je održao 4 sjednice (redovne, telefonske, izvanredne). Kroz njegove odluke provodio 
se program rada Udruge i drugi dokumenti doneseni na Skupštini kao i aktualno nastali 
problemi vezani uz opstojnost Udruge.
Izvještajna godina obilježena je mnogim aktivnostima. One pokrivaju široki spektar 
djelovanja koji uz obavljanje redovne djelatnosti vezane uz rad sa članstvom Udruge, 
obuhvaća i provođenje aktivnosti vezanih uz partnerstva na projektima i provođenje 
ugovorenih programa.
U 2015.godini kao i prethodnih godina nastojali smo kroz projekte prema Ministarstvima i 
regionalnoj i lokalnoj zajednici, osigurati financijska sredstva za redovan minimalan rad .
Kod Ministarstva socijalne politike i NZCD nismo uspjeli, a kod regionalne i lokalne 
zajednice, HZZ-a i donatora uspjeli smo djelomično osigurati sredstva za redovan rad. 
Unatoč kandidiranom projektu kod Nacionalne zaklade za CD za institucionalnu podršku 
udrugama nismo bili „sretnici14, pa nismo zadovoljili kriterije za dobivanje institucionalne 
podrške.
Program koji se kontinuirano provodio od MSPM je zaključno treća godina trogodišnjeg 
projekta videćeg pratitelja11 slijepoj i slabovidnoj osobi nesamostalnoj u kretanju koja živi 
sama11.
Program je odobren 2013. godine kako smo izvijestili u prošlim izvješćima na 4 sata i njega 
smo uspješno provodili prema potrebama i na zadovoljstvo korisnika, videća pratiteljica i 
voditelj projekta te ga zaključili koncem 2015 godine.
Program videćeg pratitelja pratiteljice odobrenje i za naredno trogodišnje razdoblje 2016 -  
2018. godine. Program je odobren na 8 sati i mogu ga koristiti svi članovi Udruge.
Odobreni režijski troškovi (el.energija i telefon) za program su nedostatni, a Voditelju 
projekta ni ovaj put nisu odobreni putni troškovi a kamoli naknada za organizaciju i 
provođenje projekta , ali zato kao odgovorna osoba kazneno i materijalno odgovara za 
propuste i nepravilnost ako se dogode u tijeku provođenja projekta .
Službeno sa 28. prosinca 2014. godine započelo je provođenje projekta „Snagom znanja, da 
razlika bude manja11 odobrenog Udruzi slijepih Varaždinske županije iz Operativnog 
programa „Razvoj ljudskih potencijala OCD za pružanje socijalnih usluga11 2007. -  2013. EU 
socijalni fond u kojem je naša Udruga bila prvi partner u provođenju projekta.
Projekt je trajao 14 mjeseci do 28. veljače 2016.godine. Ostali partneri na projektu bile su 
Medicinska škola Varaždin, Srednja škola Pakrac, te Hrvatski savez slijepih. Vrijednost 
projekta bila je 746.579,25 kn.
Na početku provedbe projekta zaposlili smo visoko obrazovanu stručnu osobu za pisanje i 
provođenje projekata Željka Bunjevca kao izvoditelja projekta za našu Udrugu. Kroz svoj



jednogodišnji rad radio je na provedbi projekta , napisao je nekoliko projekata (HEP, 
HABOR, OTP, Raiffeisen, NZCD, Videći pratitelj...).
Od navedenih projekata odobren je Trogodišnji program videćeg pratitelja i projekt 
Raiffeisen banke nabave računalne opreme za edukaciju. U tijeku svog rada redizajnirao je i 
ažurirao Web stranicu Udruge, instalirao nekoliko programa i aplikacija te pružao tehničku 
podršku za računalnu opremu. Organizirao je i odradio s nekoliko članova računalnu 
edukaciju na NVDA čitaču zaslona obavljao je i poslove na izradi Statuta i ostale redovite 
poslove. U projektu i poslovanju Udruge bio je prevoditelj, asistent i vozač. Na žalost u 2015 
godini nije raspisan niti jedan Poziv ili Natječaj iz ESF-a, pa nismo mogli kandidirati projekt 
na isti kako bi nastavili kontinuitet rada našeg djelatnika. Tako smo nakon završetka projekta 
"Snagom znanja, da razlika bude manja ostali opet bez prijeko potrebnog stručnog djelatnika 
Očekujemo u 2016. godini Natječaje iz EU - ESF-a kako bi kao nositelji projekta ili partneri 
kroz odobreni projekt ponovo zaposlili Zeljka na projektu i Udruzi.
U okviru projekta „Snagom znanja, da razlika bude manja“ dobili smo od opreme vrijedne 
blizu 8.000 kn prijenosno računalo Toshiba i platno za projektor. Iz projekta nam je 
participiran dio režijskih i organizacijskih troškova (telefon, uredski materijal).
Po završetku projekta „Snagom znanja da razlika bude manja“ ostvarili smo slijedeće 
da su: 6 predstavnika u upravljačkim tijelima naše Udruge slijepih kroz računalnu edukaciju i 
interaktivne radionice u Varaždinskim toplicama o javnom zagovaranju i odnosima s 
javnošću znatno unaprijedili svoje sposobnosti i kompetencije za kvalitetno vođenje Udruge. 
Obje Udruge slijepih znatno su unaprijedile svoje operativne sposobnosti u pružanju 
inovativnih socijalnih usluga to jest 4 slijepe osobe osposobljene su kao korisnici i treneri 
kretanja pomoću eho lokacije, pa mogu pružati uslugu orijentacije i kretanja uz pomoć 
eholokacije kao nadogradnje uz bijeli štap u mobilitetu slijepih osoba. Korisnici i treneri ove 
inovativne socijalne usluge „eho lokacije" iz naše Udruge su Bartol Jozić i Krunoslav 
Prevendar. Edukacija se provodila u dva termina, prvi termin od 2 tjedna u Varaždinu i drugi 
termin u Zagrebu, a u međuvremenu su eho lokaciju vježbali u Udruzi i na ulicama Požege. 
Oko 600 učenika/profesora srednjih škola partnera informirano je o korisnosti volonterskog 
rada i problematici sljepoće, a 20 učenika/profesora educirano je u pružanju videće asistencije 
slijepim osobama, a učenici -volonteri sudjelovali su kao asistenti u aktivnostima Udruge. 
Pedeset sudionika javnih tribina iz državnih institucija i regionalne uprave u Požegi i 
Varaždinu upoznato je i motivirano na suradnju u području pružanja socijalnih usluga i 
pokretanja zajedničkih inicijativa u tom području.
Promovirane i medijski su popraćene projektne aktivnosti kako bi šira javnost u lokalnoj 
zajednici bila upoznata s važnošću pružanja socijalnih usluga za poboljšanje kvalitete života 
slijepih osoba, a o svim projektnim aktivnostima kao i ostalim aktivnostima članova Udruge 
snimljen je i video filmski zapis .
U istom razdoblju bili smo 1 od 11 partnera Hrvatskom savezu slijepih na projektu" Za bolje 
sutra“također iz OP programa „Jačanje ljudskih kapaciteta u organizacijama civilnog društva 
za pružanje socijalnih usluga" financiranog iz EU -SF-a i Ureda za Udruge RH.
U okviru projekta „Za bolje sutra realizirano je nekoliko značajnih aktivnosti.
To su održavanje petodnevnog skupa za predstavnike temeljnih udruga Saveza koji je održan 
u Premanturi na kojem su sudjelovali i predstavnici naše Udruge, Zdravko Cop i Ivana 
Štefanac, a u svrhu osnaživanja upravljačkih tijela za vođenje udruga i pružanja socijalnih 
usluga, dvodnevnog seminara također za predstavnike temeljnih udruga o pisanju projekata na 
kojem su sudjelovali Zdravko Čop i Željko Bunjevac, te jednodnevnog skupa specijaliziranog 
uz socijalne usluge namijenjene slijepim osobama na kojem su sudjelovali Zdravko Cop i 
Ivana Štefanac. Izvršena je i evaluacija rada Hrvatskog saveza slijepih i 10 prioritetnih 
udruga obuhvaćenih projektom, a u kojoj je uključena i Udruga slijepih Požeško slavonske 
Županije, o čemu su sačinjena i izvješća od vanjskog evaluatora u kojem su iznesene slabosti i 
prijedlozi poboljšanja kvalitete organizacije i upravljanja Udrugom kao i potrebne analize i 
dokumenti koji nedostaju.
U Zagrebu održano panel savjetovanje u okviru projekta „Za bolje sutra" kojega je tema bila 
pružanje socijalnih usluga slijepim osobama od strane udruga. Govorilo se o standardima, 
vrstama ovih usluga s posebnim naglaskom na uslugu videćeg pratitelja. Gošća iz 
Ministarstva socijalne politike i mladih je bila Anica Ježić.



U Požegi je održano panel savjetovanje na kojem su dionici, predstavnici lokalne i 
regionalne uprave te predstavnici državnih institucija upoznati s ciljem projekta i pružanjem 
socijalnih usluga, dinamikom provođenja projekta i korištenjem tiflotehničkih pomagala i 
adaptivne opreme. Dionici panela upoznati su i sa Zakonskom osnovom za pružanje 
konkretnih socijalnih usluga u lokalnoj zajednici, te o načinu, pristupu slijepoj osobi u 
određenim prilikama.
Moderatorice su bile zaposlenice Saveza; Andreja Veljača, Ana Vrbanić i Lovorka Horvatčić 
i demonstrator pomagala Mladen Meničanin.
Od ostalih uobičajenih aktivnosti obilježili smo Dan žena s druženjem,Međunarodni Dan 
bijelog štapa u okviru prijedloga Upravnog odbora HSS-a pod sloganom „sa slijjepima na 
kavi“ na koji smo pozvali predstavnike parlamentarnih stranaka i regionalne i lokalnih 
uprava kako bi ih upoznali s problemima inkluzivnog doplatka i institucionalne podrške 
Udruzi za obavljanje redovne djelatnosti, ali se na poziv s područja naše Županije nitko nije 
odazvao.
Na obilježavanju Majčinog dana koji je organizirala Udruga slijepih Vukovarsko srijemske 
županije u Vinkovcima nazočile su Nevenka Jonjić članica Povjerenstva za žene i Đurđica 
Šerer članica Sekcije žena naše Udruge.
Na 12. savjetovanju slijepih žena sudjelovala je voditeljica Sekcije žena naše Udruge Željka 
Peška.
Jedna od nepredviđenih aktivnosti Predsjednika Udruge i Upravnog odbora vezano je od 
presudu Općinskog suda u Požegi nakon izricanja pravomoćne presude da se firmi Corteks 
plate materijal i usluge za postavljanje rigips ploča umjesto klasične žbuke koje su radove 
naručili bivši čelnici Udruge Marinko Zeljko i Drago Bonić u iznosu od oko 64.000,00 kn. 
Budući da za radove Bonić i Zeljko nisu osigurali financijska sredstva a iste su naručili, da 
radovi nisu kvalitetno izvedeni i izvedeni van standarda bez izolacije, što je utvrdio 
građevinski vještak koji je vještačio građevinu,Udruga nije mogla i nije htjela platiti 
neplanirane i mimo kvalitete izvedene radove. Sud ove okolnosti i novo vještačenje nije 
prihvatio te je donio presudu da se plati izvedene usluge i materijal te zatezne kamate za 9 
godina sve u ukupnom iznosu oko 160.000 kn. Neplaćanjem navedenog iznosa slijedila bi 
ovrha, blokiranje računa i likvidacija Udruge.
U 6 mjesečnom pregovaranju s vlasnikom odnosno vlasnicom Cortexa koje su vodili 
predsjednik Udruge Zdravko Čop, te predsjednik Saveza Vojin Perić koji je bio na 
pregovorima s Gradom i Županijom, te tajnik Ivica Robić koji je pregovarao s odvjetnikom 
Corteksa i njegovom vlasnicom uspjeli smo sklopiti nagodbu.
Nagodili smo se da Udruga plati Cortexu jednokratni iznos od 45.000 kn, a Corteks će 
odustati od ovrhe i neće imati nikakva terećenja na Udrugu.
Za iznos od 35.000 kn uzeli smo pozajmicu na 7 godina od Hrvatskog saveza slijepih, a po 
5.000 kn nepovratnih sredstava sudjelovali su Grad i Županija. Tako smo riješili višegodišnju 
agoniju u kojoj se našla naša Udruga.
Sto se tiče redovitog poslovanja, obavljali su ga videća pratiteljica Ivana Stefanac, 
predsjednik Zdravko Čop, Željko Bunjevac izvoditelj projekta, te na poslovima rada s 
članstvom, donatorima i održavanju prostora Kata Kuraja od 21.srpnja 2015 g. i do isteka 6 
mjesečnog ugovora iz Javnih radova HZZ-a.

Redovito poslovanje se kao i prethodnih godina odnosilo na standardno poslovanje udruge s 
članstvom (izdavanje potvrda za pomagala, HRT, T-Com, pisanje zamolbi i sličnih 
dokumenata, uplate članarina i si.) i državnim institucijama, lokalnom upravom i 
samoupravom i Savezom, a iz kojeg su proizišli režijski, komunikacijski, uredski, bankarski 
i ostali troškovi.
Županija i Grad Požega su nam odobrili na naš projekt za 2015. godinu 12.000 kn iz 
Proračuna. Gradovi Pletemica i Kutjevo u posljednjih 10 godina nisu izdvojili ni kunu za 
sufinanciranje naše Udruge, iako dosta članova ima prebivalište na njihovim prostorima.
Od općina sufinancirani smo od Brestovca s 1.000,00 kn i općine Kaptol s 850,00 kn .
Općine Jakšić Čaglin, i Velika nisu doznačile iz svog Proračuna niti jednu kunu.



Sva nastojanja temeljnih udruga slijepih i Hrvatskog saveza slijepih kao i Nacionalnog saveza 
osoba s invaliditetom da se udrugama OSI osiguraju minimalna sredstva za institucionalnu 
podršku - osnovnu djelatnost bar za minimum administrativnih usluga kako bi članovi 
ostvarili neka socijalna prava, povlastice i neophodna pomagala, naišla su kod Ministarstava i 
Vlade RH na nerazumijevanje, jednako kao i inkluzivni dodatak.

U prosincu pri kraju 2015. godine obilježen je spomen dan Sv. Lucije i održano je božično 
druženje članstva uz osvrt na rad u tekućoj godini, te razmjenu želja i čestitki za nadolazeće 
blagdane.

I ove 2015. godine izostali su prigodni poklon paketi najpotrebitijim članovima jer su izostale 
i donacije prehrambenih artikala unatoč upućenim zamolbama.
U 2015 godini proslijeđena je uskršnjica najpotrebitijem članu i božićnica najpotrebitijem 
članu u iznosu od 1.000,00 kn koju upućuje Hrvatski savez slijepih svake godine temeljnim 
udrugama.

Moramo naglasiti ono o čemu smo se složili na nekoliko proteklih sjednica Skupštine da su 
se na ovim prostorima provodile reforme , restrikcije, mijenjale su se vlade pa i država, ali 
osobe s invaliditetom nikad nisu bile u lošijoj poziciji i ovako diskriminirajućem položaju u 
odnosu na zemlje u okružju i EU čija smo ravnopravna članica, unatoč svim potpisanim 
Strategijama vezanim uz osobe s invaliditetom.
Na kraju iznosimo da udruga trenutno broji 92 člana .

Na koncu i ovog Izvješća kao i prethodnih godina, moramo zaključiti da su aktivnosti 
Udruge bile sukladne s financijskim mogućnostima.
Unatoč svim poteškoćama u poslovanju žiro račun kod Podravske banke na dan 31.12. 2015. 
g prikazuje pozitivan saldo.

U Požegi, 18. ožujka 2016.g.
Predsjednik Udruge: 

Zdravko Čop


